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Flere flyktninger
enn før velger å
slå rot i Alta.

Amina Ali Awad fra
Somalia mener at det har
blitt bedre å være innvan-
drer i Alta de siste årene,
mye takket være integre-
ringsprosjektet «En bedre
verden», som Alta kommu-
ne har drevet under para-
plyen til Sisa kultursenter. 

– Sisa betyr veldig mye for
oss. Nå har vi et sted å
møtes, sier Amina om treff-
punktet i Alta sentrum.
Hun får full støtte fra
afghanske Esmat Ghaznavi
som kom til Alta i 2001.

– Sisa er en veldig viktig
møteplass. Det er et sted vi
utlendinger kan møtes,
men også et sted hvor vi
kan treffe altaværinger.
Hvor skal vi ellers treffe alt-
aværinger? Vi kan ikke dra
hjem i stua til dem, påpeker
Ghaznavi.

Stemningsskifte
En statistikk viser at antal-
let flyktninger og asylsø-
kere som flytter fra byen i
løpet av det første året de
bor her, er nedadgående.
Fra 2002, da antallet som
flyttet var på hele 28 av 37
bosatte, har tallene gått
nedover, og i 2008 er tallet
nede i syv utflyttere av 40
bosatte. Amina har vært i
Alta i ti år og mener
bestemt at det har vært en
holdningsendring blant
innvandrerne de siste
årene.

– Før var det langt flere som
snakket om at de ville flytte
fra Alta, men i dag hører jeg
nesten aldri at noen snakker
om det, sier hun.

Hun får støtte fra sin venn-
inne Malyuuna Ali Omar,
som har vært i Alta i fire år.

– Jeg tenker ikke lenger på
å flytte fra Alta, sier tre-
barnsmora som er hjem-
meværende, men som like-
vel deltar i kommunens
introduksjonsprogram
hvor hun får skolegang og
lærer seg språket. Mannen
hennes er godt integrert i
arbeidslivet i Alta. Det er
også Esmat Ghaznavi fra
Afghanistan.  

– Jeg tenkte før å på å flyt-
te, men nå har jeg vennet
meg til å bo her. Jeg trives,
går på skolen, har jobb og
leilighet – også har jeg fami-
lien min her nå. Alta er en
fin og fredelig by, oppsum-
merer 30-åringen fornøyd.

Kjøper seg hus
Inger Bergmo, leder ved
Alta kommunes flyktning-
tjeneste, bekrefter at det er
en større stabilitet blant

innvandrerne enn før.
– Når folk får seg utdan-

ning og jobb så betyr det
mye for trivselen. Vi ser
også at flere i dag har kjøpt
seg hus eller leilighet, noe
som indikerer at de trives
og tenker å bli værende. I
dag er det ganske store
grupperinger av både
somaliere, afghanere og sist
nepalere i Alta. Når man får
større grupperinger fra
samme land, så øker dette
trivselen for den enkelte,
mener Bergmo som via
flyktningtjenesten har
ansvaret for å ta imot og
følge opp flyktningene som
kommer til Alta. Det inne-
bærer blant annet å hjelpe
dem til rette i det nye sam-
funnet, hjelpe dem å finne
frem til ulike institusjoner,
dra på hjemmebesøk og ta
seg av sosiale tjenester. 

Bergmo tror at årsaken til at
flere later til å trives i Alta i
dag er sammensatt og spei-
ler arbeidet som er lagt ned
både av flyktningtjenestens
miljøarbeid, flyktninghel-
sesøsterens arbeid, intro-
duksjonsprogrammet ved
Alta voksenopplæring og
integreringsarbeidet
gjennom Sisa kultursenter.
Bergmo er ikke i tvil om at
Sisa har vært et skritt i riktig
retning.

– Nå har de et treffpunkt
hvor de kan samles. Også
for de nye er det fint å
kunne ha et sted å oppsøke
med en gang de kommer til
Alta. Det hadde de ikke før,
da de måtte gå rundt på let,
sier Bergmo.

Viktig møteplass
Men vel så viktig som det
sosiale mener hun språk,
utdannelse og jobb er, og
derfor trekker hun også
frem introduksjonspro-
grammet til Alta kommune
som et viktig ledd i en vel-
lykket integrering.
Afghanske Ghaznavi er en
av rundt 100 innvandrere i
Alta som har fullført kom-
munens introduksjonspro-
gram. I dag er afghaneren
godt i gang med sosionom-
studiet ved Høgskolen i
Finnmark.

– Introduksjonsprogram-
met har vært veldig nyttig
for meg, bekrefter
Ghaznavi. 

Amina Ali Awad har ikke
vært gjennom introduk-
sjonsprogrammet til kom-
munen, men har klart seg
godt likevel. Ved egen hjelp
har hun vært i full jobb
innen omsorgssektoren
omtrent helt siden hun
kom til Alta. I dag er hun
begynt å utdanne seg.

– Drømmen er å bli tann-
tekniker eller apotektekni-
ker, smiler Amina som for
øvrig er leder for somalisk
forening i Alta.

Alta Høyre vil lage en plan for
hvordan flyktningene skal tri-
ves bedre.
De foreslår blant annet at Alta kommu-
nes toårige introduksjonsprogram for
nyankomne flyktninger fra 2009 blir tre-
årig. Raymond Londal sier i et leserinn-
legg at Alta kommune i dag mottar
515.000 kroner i integreringstilskudd
over en femårsperiode til hver voksne
flyktning og noe mindre per barn. 

– Fra neste år er dette foreslått økt til
551.000 kroner, noe Alta Høyre mener
bør åpne for et treårig integreringspro-
gram, skriver han.

Større fokus på fritid
Londal viser til en evalueringsrapport
som ble utført i 2007 og som konkluderer
med at flyktningene lykkes bedre i skole
og jobb enn på fritiden.

– Et treårig program vil forhåpentligvis
være til hjelp i å nå mange av de andre
utfordringene evalueringsrapporten har
beskrevet. Fokus på fritid og trivsel må bli
større. Arbeid er ikke eneste vei til et hel-
hetlig og godt liv i Alta, kommenterer
Londal.

Inkluderingsplan
Han sier videre at kommunestyret ikke
må være fremmed for å gjøre foregangs-

aktige vedtak i denne saken og anbefaler
at det utarbeides en inkluderingsplan for
Alta kommune. 

– Alta kommune er allerede blitt et synlig
flerkulturelt lokalsamfunn. En inklude-
ringsplan bør bidra til samhandling for å
skape et godt lokalsamfunn. Planen må
skape holdninger som bidrar til toleran-
se, aksept og samhandling. Alta kommu-
nes bør vise ansvar og komme med kon-
krete tiltak slik at både flyktninger og inn-
vandrere raskt inkluderes i vårt lokalsam-
funn og opplever Alta som et helhetlig
godt sted å bo, slutter Raymond Londal.

TRIVES: Venninnene Malyuuna Ali Omar Amina Ali Awad fra Somalia har funnet seg godt til rette i Alta. Her er de på en liten shoppetur i sentrum. (Foto: Hanne Larsen)
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Integreringsarbeidet
begynner å bære fruk-
ter, og det er derfor vik-
tig å fortsette arbeidet.

Det mener John-Tore Martinsen,
som både er engasjert i Sisa kultur-
senter og ansatt i kommunens
flyktningtjeneste. 

– Nå er det viktig å ikke stoppe
opp, men tilføre de nødvendige res-
sursene slik at vi ikke reverserer
den gode integreringen som er i
gang, sier Martinsen.

Han registrerer at Sisa har gjort

flyktningene mer inkludert og syn-
lig i lokalsamfunnet.

– Sisa har synliggjort flyktningene
både gjennom det fysiske bygget i
Alta, men også gjennom de mange
prosjektene som har gjort det
mulig for dem å være med på ting
de aldri ellers ville hatt mulighet til,
sier han og viser til
Finnmarksløpet, kulturarrange-
ment, utstillinger, konserter og fes-
tivaler. 

Hjemmebesøk
Martinsen sier videre at flyktning-
tjenesten under Inger Bergmo all-
tid har gjort en god jobb med miljø-

arbeid. Dette inkluderer å hjelpe
flyktningene til rette med en rekke
praktiske ting i samfunnet som
eksempelvis hvor de finner lege,
bank, butikker. Hjemmebesøk,
samt å ta imot flyktningene når de
trenger råd, trøst og støtte er også
en del av arbeidshverdagen. 

– Sisa er en forlengelse og et sup-
plement til det arbeidet flyktninge-
tjenesten gjør og jeg føler at vi er på
riktig spor når det gjelder summen
av arbeidet som gjøres i dag, sier
Martinsen.

Brenner seg ut
Flyktningtjenesten består i dag av

fire årsverk, inkludert Liv
Bertheussens jobb ved Alta voksen-
opplæring. Bertheussen har i dag
ansvaret for å følge opp om lag 60
innvandrere i introduksjonsord-
ninga, mot malen på landsbasis
som ligger på 25 per ansatt.
Martinsen mener at når man nå
opplever at integreringsarbeidet
begynner å gi frukter, så er det mer
på tross av og ikke på grunn av res-
sursene som er gitt.

– Det ligger veldig mye frivillig
arbeid bak og det er ikke rett. Selv
om man skal brette opp ermene og
gjøre en innsats, så er det fort gjort

å slite seg helt ut. Folk blir slukt av
arbeidet. Det må tilføres ressurser
fremover ellers rakner alt, mener
han.

Martinsen håper at politikerne ser
verdien i det som nå holder på å gro
frem i Alta og han forteller at han
har fått masse positive tilbakemel-
dinger på Sisa-arbeidet fra andre
organisasjoner. Deriblant FN sam-
bandet og nå nylig UDI.

– UDI er veldig imponert over det
vi har fått til med Sisa og er nå
interessert i å vite mer med tanke
på å støtte oss med prosjektmidler,
sier John-Tore entusiastisk.

)

– Må ikke stoppe nå


